
Advertentie

Landbouw blijft nadrukkelijk een stempel

op Groningen drukken

Om aan de toenemende vraag naar ruimte

tegemoet te komen, pleit Lammert Westerhuis,

boegbeeld LTO Noord in Groningen, er voor om

nieuw land te gaan inpolderen. „Dat hebben onze

voorouders ook vaak gedaan, dus waarom zouden

we daar nu mee stoppen.” Echter, daar is niet

iedereen het mee eens, zo beseft hij ook. Dus,

blijft er druk staan op de ruimte in ons land.

„Of we als landbouwsector iets kunnen inleveren?

Dat doen we natuurlijk al, maar het moet niet te

gek worden. Je hebt een bepaalde omvang nodig

om aan de vraag te kunnen voldoen en een

boterham te kunnen verdienen. De overheid

kleurt allerlei gebieden in, zonder daarbij in

contact te treden met de eigenaren. Dat vind ik de

omgekeerde weg en zo zou het niet moeten gaan.”

Zuinig op zijn

Het idee van LTO Noord om juist meer ruimte te

creëren voor de landbouw, onderschrijft

Westerhuis. „Alleen weet ik niet waar dat zou

moeten. Sterker nog, er zijn ideeën om zeewater

naar binnen te laten, want dat zou goed zijn voor

de natuur. Dat zou echt desastreus zijn voor de

vruchtbare grond die we hier in Noord-Groningen

hebben. Vergis je niet, 40 procent van ons

pootgrondareaal voor aardappelen bevindt zich in

de Groningse en Friese kuststreken. Daar moeten

we zuinig op zijn. Zo wordt bijvoorbeeld van één

hectare grond aan pootaardappelen elk jaar

15.000 mensen gevoed.”

Westerhuis vindt het jammer dat de

landbouwsector niet de credits krijgt die het in

zijn ogen verdient. „We zijn in elk jaar weer in

staat om verbeteringen en innovaties door te

voeren, denk aan kringlooplandbouw,

bodembeheer en gebruik van duurzame energie.

Dat verhaal mogen we veel meer vertellen.”

Woningen

Terug naar de ruimte, waar bijna iedereen in

Nederland naar op zoek is. Volgens Westerhuis

heeft de landbouw in de afgelopen decennia al

veel ruimte ingeleverd. „Kijk maar naar de

situatie rondom steden en dorpen, daar is veel

minder landbouw dan voorheen.” De zorgen

blijven. „Er is momenteel vooral behoefte aan

meer woningen. Ik pleit in eerste instantie voor

inbreiding, maar als ik de plannen zie zal er op

diverse plekken nieuwbouw worden gerealiseerd

en dat gaat dan wederom ten koste van

landbouwgrond.” De vinger aan de pols houden,

staat bij Lammert Westerhuis dan ook voorop.

Dat kunnen we dan ook wel aan hem overlaten.      

www.lto.nl

Het was voor velen misschien wel een opzienbarend nieuwsbericht: ‘LTO wil meer
ruimte landbouw, inpolderen deel Noordzee is een mogelijkheid’. Volgens Trienke
Elshof, voorzitter LTO-Noord, is er meer ruimte nodig om aan alle wensen en eisen
van deze tijd te voldoen.

Natuurbeheer als onderdeel
bedrijfsvoering landbouwsector

Lammert Westerhuis

„We moeten boeren en tuinders de ruimte geven

om de markt, het klimaat en de biodiversiteit zo

optimaal mogelijk te bedienen.” Ze doelt daarbij

met name op de wens om over te schakelen op

kringlooplandbouw, maar daarvoor is wel meer

grond nodig. „Noord-Nederland heeft wat dat

betreft alles in zich om de boeren en tuinders een

gezond toekomstperspectief te bieden.”

De druk op de grond is enorm in Nederland. „Als

we aan alle wensen willen voldoen, dan kunnen

we Nederland wel vijf of zes keer intekenen”, zegt

Elshof. „We hebben echter maar één Nederland

en dus moeten we ten eerste verstandig met de

grond omgaan en daarnaast kijken naar andere

oplossingen. En inpolderen, zoals we in het

verleden ook hebben gedaan, is daar één van.”

De discussie voeren

Juist dat, zo heeft Elshof gemerkt, is voor velen

een stap te ver. „Daar mag niet over gepraat

worden, terwijl de vraagstukken waar we met

elkaar voor staan, schreeuwen om oplossingen.

Daarom pleit LTO er voor met elkaar om tafel te

gaan en de discussie te voeren. We willen huizen

bouwen, duurzame energie produceren, de natuur

beschermen, de landbouw heeft meer ruimte

nodig en zo kan ik nog wel even doorgaan. Dat

kan niet allemaal in het huidige Nederland

worden gerealiseerd, we moeten daarom in een

groter geheel kijken.”

De vraag naar meer ruimte voor de landbouw is

evident. Elshof:„ Dat heeft deels te maken met de

opgave met betrekking tot de kringlooplandbouw.

Maar, dit jaar komt er ook een herziening van het

mestbeleid, waarbij de verwachting is dat boeren

hun mest vooral over hun eigen land kwijt

moeten zien te raken. Daarvoor hebben ze dan

wel meer grond nodig, waarbij ruilverkaveling één

van de oplossingen is.”

Combinatie

De kringlooplandbouw vormt volgens Elshof de

basis voor de toekomst, waarbij er ook wordt

gekeken naar een combinatie van landbouw en

natuurbeheer, oftewel agrarisch natuurbeheer.

„Een boer kan ook als natuurbeheerder

optreden”, zegt Elshof. „Dat gebeurt al op

verschillende plekken en dat pakt goed uit.

Natuurbeheer wordt dan onderdeel van de

bedrijfsvoering.” Met een harde knip tussen

natuur en landbouw kom je er volgens de

voorzitter niet.

„Dit wordt de discussie van de toekomst en ik

verwacht dat dit bij de kabinetsonderhandelingen

op tafel komt. Kijk, wat er met de landbouw moet

gebeuren, weten we wel. Maar, hoe wat dat

moeten doen, nog niet. Een route bepalen naar de

oplossing heeft nu de hoogste prioriteit, zodat ook

de volgende generatie boeren weet waar ze aan

toe is en de landbouw een belangrijke bijdrage

kan blijven leveren aan de Nederlandse economie

en het landschap. Daar gaat LTO voor.”  

Trienke Elshof


